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Zápis z 5. řádného zasedání Vědecké rady 

Fakulty humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, 

konaného dne 6. 9. 2017 

 

Přítomni: doc. Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D., doc. PhDr. Mgr. Jaroslav Balvín, CSc., doc. 

PhDr. Lada Cetlová, Ph.D., doc. Mgr. Martina Cichá, Ph.D., prof. PhDr. Peter 

Gavora, CSc., doc. PhDr. Jana Chamonikolasová, Ph.D., prof. PhDr. Věra 

Janíková, Ph.D., doc. PhDr. Helena Kadučáková, Ph.D., Mgr. Věra Kozáková, 

Ph.D., doc. Ing. Anežka Lengálová, Ph.D., prof. PhDr. Hana Lukášová, CSc., 

prof. PaedDr. Silvia Pokrivčáková, Ph.D., doc. PhDr. Tomáš Svatoš, Ph.D., 

Mgr. Roman Trušník, Ph.D., doc. PaedDr. Dr. Petr Urbánek, prof. PhDr. Eliška 

Walterová, CSc., doc. PaedDr. Adriana Wiegerová, Ph.D. 

 

Omluveni: doc. PhDr. Jana Kutnohorská, CSc., prof. MUDr. Arnošt Pellant, DrSc., prof. 

PhDr. Milan Pol, CSc., prof. MUDr. Jaroslav Rybka, DrSc., doc. Mgr. Radim 

Šíp, Ph.D., doc. Mgr. Soňa Vávrová, Ph.D. 

 

Stálí hosté: PhDr. Anna Krátká, Ph.D., Mgr. Libor Marek, Ph.D., PhDr. Jana Semotamová 

 

Omluvena: Ing. Jitka Jašková 

 

Prezenční listina je uložena na Referátu pro tvůrčí činnost Fakulty humanitních studií UTB 

ve Zlíně (dále jen „FHS“).  

Jednání Vědecké rady (dále jen „VR“) bylo zahájeno v 10 hod. 

 

Průběh jednání VR: 

 

1. Zahájení jednání 

Děkanka FHS, doc. Anežka Lengálová, přivítala přítomné na pátém řádném zasedání VR FHS 

ve druhém funkčním období. Informovala o ukončení členství p. Zlatuše Mihalové ve VR, která 

písemně oznámila děkance vzdání se funkce dne 29. 5. 2017.  

 

Děkanka konstatovala, že z celkového počtu 23 členů je přítomno 17 členů, tzn. VR je 

usnášeníschopná. Představila rovněž novou referentku pro tvůrčí činnost Mgr. Ing. Věru 

Pospíšilíkovou. 

 

2. Odsouhlasení programu jednání 

Návrh programu: 

 Informace o změnách v Jednacím řádu VR FHS. 

 Seznámení s návrhem Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti FHS pro rok 2018. 

 Vědecká, výzkumná a publikační činnost fakulty, Nakladatelství UTB, vědecké rady 

edicí. 

 Informace o realizaci DSP Pedagogika na FHS, projednání Jednacího řádu oborové 

rady. 

 Akreditace – příprava na FHS, sdílení zkušeností s ostatními členy VR. 

 Různé. 
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K návrhu programu zasedání nebyly připomínky, proto děkanka požádala přítomné o jeho 

schválení: 

Pro:   17 

Proti:     0 

Zdržel se:    0 

 

3. Informace o změnách v Jednacím řádu VR FHS. 

 

Proděkanka doc. Wiegerová informovala členy VR o změnách v Jednacím řádu Vědecké rady 

FHS, ke kterým došlo v návaznosti na novelu vysokoškolského zákona. 

Členové VR neměli ke změnám žádné doplňující dotazy ani připomínky.  

 

4. Seznámení s návrhem Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti FHS pro rok 2018. 

 

Doc. Lengálová prezentovala návrh Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti FHS na rok 2018.  

Dokument bude finalizován po schválení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a 

tvůrčí činnosti UTB ve Zlíně pro rok 2018 a s vyznačenými případnými změnami zaslán členům 

VR FHS k projednání per rollam. Proti tomuto postupu nebyly námitky. 

 

V diskusi vystoupili: 

 Doc. Chamonikolasová – u akreditace oborů zmiňována jako průřezová témata jazyk, 

podnikatelství a IT – je to specifikum UTB nebo požadavek na všechny univerzity? 

 Doc. Lengálová – zmíněná tři témata jsou prioritami UTB, ne požadavkem MŠMT. 

 Doc. Bubíková – dotaz k organizaci konference From Theory to Practice.  

 Doc. Lengálová – v pořádání konference se bude Ústav moderních jazyků a literatur 

pokračovat jednou za dva roky. 

 Doc. Chamonikolasová – v termínu 29. 8. – 2. 9. 2018 se bude v Brně konat anglistická 

konference (14th ESSE conference). Je proto vhodné domluvit se na termínech 

organizování obou konferencí. 

 Prof. Walterová – co jsou excelentní témata na FHS? 

 Doc. Wiegerová (v prezentaci k tvůrčí činnosti) podala komplexní odpověď. 

 Doc. Svatoš – uznávání dovednostních předmětů, které student kvůli mobilitě 

neabsolvuje. 

 Doc. Lengálová, dr. Semotamová – je nutno ošetřit v univerzitní/fakultní směrnici pro 

mobility, na FHS není problém.  

 

5. Vědecká, výzkumná a publikační činnost fakulty, Nakladatelství UTB, vědecké rady 

edicí. 

 

Proděkanka doc. Wiegerová informovala o publikační činnosti FHS, jejím vývoji na 

jednotlivých ústavech a novinkách v hodnocení, které přináší Metodika 17+. Dále podala 

informace o činnosti Nakladatelství UTB a o vědeckých radách edicí. 

 

Následovala bohatá diskuse a sdílení zkušeností k přepočtu a přidělování RIV bodů (dr. 

Trušník, doc. Bubíková, doc. Svatoš, doc. Urbánek, doc. Cichá, prof. Janíková) a jejich vlivu 

na financování jednotlivých pracovišť univerzit. Dále proběhla diskuse k fenoménu 

publikování v predátorských časopisech.  
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Doc. Wiegerová také připomněla, že pro budoucí akreditaci studijních programů je velmi 

důležitá publikační činnost jednotlivých vyučujících provázaná s obsahem vyučovaného 

předmětu a oblastí vzdělávání a v souvislosti s tím také výrazně roste význam získávání 

projektů inovativního i výzkumného charakteru. 

 

V 11:30 odešla ze zasedání VR prof. Pokrivčáková. 

 

6. Informace o realizaci doktorského studijního programu Pedagogika na FHS, 

projednání změn v Jednacím řádu Oborové rady DSP Pedagogika FHS. 

 

Prof. Gavora, garant doktorského studijního programu (DSP) a předseda oborové rady, přednesl 

zprávu o dosavadní realizaci DSP v oboru Pedagogika a jeho výhledu do dalších let.  

V diskusi k tomuto bodu vystoupili: 

 Doc. Lengálová – úbytek zájemců o doktorské studium je celoplošný. 

 Doc. Chamonikolasová – na Masarykově univerzitě v Brně je snaha podpořit studenty 

doktorského studijního programu nejen nabídkou finančního přispění na vydání 

vědeckých publikací, ale také přispěním financí na aktivní účasti na zahraničních 

pobytech. 

 Prof. Gavora a prof. Lukášová poděkovali za spolupráci především externím členům 

Oborové rady FHS. 

 

Prof. Gavora seznámil členy VR s navrženými úpravami Jednacího řádu Oborové rady DSP 

Pedagogika FHS. Důvodem ke změnám – stejně jako v případě Jednacího řádu Vědecké rady 

FHS – je novela vysokoškolského zákona. 

K navrženým změnám Jednacího řádu Oborové rady DSP Pedagogika FHS nebyly doplňující 

dotazy ani připomínky.  

 

7. Akreditace – příprava na FHS, sdílení zkušeností s ostatními členy VR. 

 

Proděkan dr. Marek seznámil přítomné s přehledem studijních programů, o jejichž akreditaci 

bude FHS žádat, a se systémem schvalování na UTB. 

V následné diskusi členové VR předali svoje zkušenosti s průběhem akreditačního procesu na 

domovských institucích. 

 

V diskusi k tomuto bodu vystoupili: 

 Doc. Lengálová – UTB v nejbližší době nebude žádat o institucionální akreditaci, ale o 

akreditaci jednotlivých studijních programů. 

 Prof. Lukášová – je nezbytné i nadále jednat o standardizaci akreditací studijních 

programů profesního zaměření. 

 Doc. Wiegerová – důležité je také hledat možnosti pro doktorské studium v učitelských 

programech. 

 

8. Různé. 

 Je připravena k podpisu smlouva o ukončení spolupráce s IMS Brno, se kterou měla FHS 

společnou akreditaci Sociální pedagogiky. Všichni studenti na IMS již ukončili studium. 

Protože se neobjevily další podněty k diskusi, předsedkyně VR poděkovala všem přítomným 

za účast a jednání ukončila. 

 

Příští zasedání VR se uskuteční dne 3. 1. 2018. 
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Zapsala: Mgr. Ing. Věra Pospíšilíková 

Verifikovala: doc. PaedDr. Adriana Wiegerová, PhD. 

Ve Zlíně, dne 7. 9. 2017 

 


